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P r o t o k ó ł   Nr XXXIII/2014 

z obrad sesji Rady Gminy Krzeszyce VI kadencji 

w dniu 31 marca 2014r. 

 

XXXIII zwyczajna  sesja  Rady  Gminy Krzeszyce  VI kadencji rozpoczęła się  o godz. 13.00. 

 

Obrady otworzył  przewodniczący Rady Gminy,  Pan Jan Galoński:  

- powitał radnych, sołtysów, Pana Stanisława Mazura z Wojewódzkiego Biura Geodezji           

i Terenów Rolnych w Zielonej Górze,  Pana Wójta, Pana Sekretarza, Panią Skarbnik. 

- stwierdził prawomocność obrad – na 15 radnych, obecnych 13. Nieobecni radni w chwili 

rozpoczęcia obrad: p. Marian Smolarek – przybył w trakcie obrad , p. Jacek Kucharczyk.  

-  Rada może obradować  i podejmować uchwały.  

 

Pan Przewodniczący zaproponował wprowadzenie dodatkowego punktu, jako pkt 2,              

do porządku obrad, o treści: „Program PROW na lata 2014-2020 w zakresie „Scalania 

gruntów wraz z zagospodarowaniem po scalaniu”.  

Pozostałe przesunąć według kolejności. 

 

Propozycję przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Porządek obrad po zmianie przyjęto jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 
1.  Sprawy regulaminowe: 

         a/ otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad, 

         b/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Program PROW na lata 2014-2020 w zakresie „Scalania gruntów wraz  

     z zagospodarowaniem po scalaniu”.  
3.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

      oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Krzeszyce na 2014 rok. 

4.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji z budżetu gminy na prace  

      konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  do rejestru  

      zabytków. 

5.  Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 2015r. 

 6. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie międzysesyjnym. 

 7. Interpelacje, wnioski i zapytania. 

 8. Zamknięcie obrad sesji Rady Gminy. 

 

Ad1b. 

Protokół z poprzedniej sesji przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad 2. 

Głos zabrał Dyrektor Wojewódzkiego Biura Geodezji i Terenów Rolnych w Zielonej Górze 

Pan Stanisław Mazur. Wystąpienie dotyczyło możliwości scalania gruntów.  

- Zaproponował, żeby scalanie takie przeprowadzić w jednej miejscowości w powiecie.           

W ramach scalania możliwe jest wykonanie nowych dróg, mostów, pomiarów geodezyjnych 

działek z dokładnością do 1m
2
 oraz wskazanie granic. Uporządkowanie spraw w księgach 

wieczystych. 
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- Zaznaczył również, że w ramach tego programu nie można modernizować dróg 

powiatowych.  

- Wszystkie te prace – koszty z tym związane ponosi Urząd Marszałkowski. 

- przekazał dokumenty promocyjne w formie papierowej i elektronicznej. 

 

W trakcie wystąpienia przybył radny Pan Marian Smolarek – obecnych 14 radnych. 

 

Ad 3. 

Pan Tokarczuk przedstawił projekt uchwały: 

- poinformował, że za utrzymanie 1 psa będziemy płacić 7,33zł, za tzw. gotowość 196,55zł 

plus przyjazd po psa i czas złapania. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetowej Pani Władysława Olszewska – poinformowała,             

że komisja na posiedzeniu w dniu 25 marca 2014r. wydała pozytywną opinię nt. projektu 

uchwały.. 

 

Pan Przewodniczący odczytał uchwałę nr XXXIII/200/2014 w sprawie określenia programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Krzeszyce na 2014 rok, którą przyjęto jednogłośnie 

14 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu. 

 

Ad 4. 

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały i zapoznał zebranych z celem wprowadzenia uchwały. 

 

Pytań radni nie wnieśli. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetowej Pani Władysława Olszewska – poinformowała,              

że komisja na posiedzeniu w dniu 25 marca 2014r. wydała pozytywną opinię nt. projektu 

uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał uchwałę nr XXXIII/201/2014 w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji z budżetu gminy na prace   konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

przy zabytkach wpisanych  do rejestru  zabytków, którą przyjęto jednogłośnie 

14 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu. 

 

Ad 5. 

Pan Wójt zaproponował nie wyodrębniać funduszu sołeckiego. Sołectwa otrzymają w 2014r.              

po 2000zł,  po złożeniu wniosku z programu profilaktyki i przeciwdziałania alkoholizmowi. 

Stanowisko takie zostało omówione na zebraniu z sołtysami w dniu 24.03.2014r. Tak samo 

proponował postąpić w 2015r. 

 

Radny Pan Peczkajtis – w ościennych gminach: Bogdaniec, Deszczno, Lubniewice, Słońsk, Witnica 

fundusz został utworzony i zaproponował,  żeby podjąć uchwałę o utworzeniu funduszu; - jaka byłaby 

to kwota w naszej gminie? 

 

Pani Skarbnik – jest to kwota 240 tys. zł. 

 

Pan Peczkajtis – zaproponował, aby utworzyć  fundusz sołecki dla części sołectw, takich jak: 

Maszków-Rudna, Brzozowa, Rudnica, Piskorzno, Kołczyn. 
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Pan Wójt – nigdzie nie jest napisane, że można dzielić na części gminę. 

 

Pan Peczkajtis – z wyliczeń, które posiadam wynika, że  ponad 60% gmin w województwie ma 

uchwalony taki fundusz i co roku wzrasta. 

 

Radny Pan Ryszard Smoliński – uważam, że należy uchwalić taki fundusz i sołectwo mogłoby 

finansować z niego kluby piłkarskie, straż pożarną. 

 

Pani Skarbnik – z funduszu sołeckiego nie można finansować klubów sportowych i straży pożarnych. 

 

Pan Peczkajtis – zwrócił się z pytaniem do Pani Skarbnik: - jaka kwota przypada średnio na jedną 

osobę? 

 

Pani Skarbnik – 133zł. 

 

Radny Pan Smolarek – wszystkie gminy wkoło mają fundusz sołecki, tylko u nas nie ma. 

- uważam, że fundusz sołecki powinien zostać uchwalony. 

- poinformował, że w Rudnicy niedługo nic nie będzie, na sali nic się nie dzieje, klub piłkarski upada, 

Rudniczanka na krawędzi upadłości. 

 

Pan Wójt – aktywność w sołectwach się zwiększa – do konkursu jest zgłoszonych 13 sołectw. 

 

Sołtys Pani Miller – fundusz sołecki może być przeznaczony na określone zadania; uważam,              

że w sołectwie Brzozowa dużo się dzieje, a za 2 000zł nie zrobi się nawet placu zabaw. Poza tym, to 

nie jest tak, że robi się co chce. Sołtys robi biznes plan i po zatwierdzeniu otrzymuje pieniądze. 

Dlaczego nie wspomnieć sołectw, gdzie coś się dzieje. 

 

Pani Skarbnik – mamy 7 160 000zł kredytu, będziemy mieli spłaty po 1 mln zł rocznie i musimy mieć 

nadwyżki z poprzedniego roku; obecnie nie mamy środków na oświatę, opiekę społeczną, kluby 

piłkarskie i na drogi. Poza tym, sa wydatki bieżące i na to nas nie stać. 

 

Radny Pan Buczkowski – nie możemy na koniec podejmować takich uchwał, żeby „utopić” następną 

Radę. 

 

Radna Pani Kuszka – szukamy optymalnych rozwiązań, należy wykorzystać fundusz alkoholowy. 

 

Sołtys Pan Rochowczyk – w niektórych wsiach dużo się robi, a w innych nic. U nas zniszczyła się 

szkoła, niszczy się sala, a za 2 tys. zł nic się nie zrobi. Ile włożono w salę w Przemysławiu? 

 

Sołtys Pan Szpitalny – w Muszkowie, Przemysławiu, Krzeszycach zostały wyremontowane sale,          

a u nas nic się nie zrobiło. 

 

Pan Przewodniczący – ile własnym  kosztem zrobili mieszkańcy Przemysławia, a ile mieszkańcy 

Zaszczytowa? 

 

Radna Pani Kuszka – zaproponowała, żeby sołectwa połączyły się w wydawaniu pieniędzy. 
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Radny Pan Peczkajtis - możemy zaoszczędzić i zmniejszyć pieniądze na utrzymanie Rady do 50 000 

zł; przez błąd pracownika wydamy 1 000zł niepotrzebnie na LOGO i Pani Skarbnik będzie musiała 

zapłacić i znajdzie pieniądze. 

 

Radny Pan Smolarek - należy zlikwidować  szkołę w Kołczynie i przenieść do Krzeszyc. 

 

Radna Pani Olszewska – szkoła w Kołczynie osiąga lepsze wyniki w nauce niż szkoła w Krzeszycach. 

 

Pan Wójt – nigdy nie brano pod uwagę likwidacji szkoły w Kołczynie; mówiło się o zmniejszeniu      

do klas 1-3 i przeniesieniu przedszkola do szkoły. 

 

Radny Pan Smolarek – w takim razie wycofuję swoją propozycję. 

 

Pani Skarbnik – żeby utworzyć fundusz sołecki, trzeba komuś zabrać pieniądze i trzeba podzielić przy 

planowaniu budżetu; będzie to dodatkowe obciążenie dla pracownika – przyjęcie środków, 

rozliczenie. 

 

Radny Pan Peczkajtis – dzisiaj podejmujemy uchwałę, a o budżecie będziemy decydować                    

w październiku. 

 

Pani Skarbnik  – wydaliśmy na inwestycje 18 000 000 w ciągu 10 lat; z tego mamy 7 000 000zł 

kredytu do spłacenia, zrobiliśmy dużo, a jeszcze mamy dużo do wykonania, np.  na drogach; każdy 

chce wydać,      a nie ma pieniędzy. 

 

Radny pan Buczkowski – czy można podjąć uchwałę pod warunkiem, że będzie nadwyżka budżetowa. 

 

Pani Skarbnik – nie ma takiej możliwości. 

 

Pan Przewodniczący – nie możemy się równać do Deszczna i Bogdańca, są to sypialnie Gorzowa,      

jest tam więcej \zakładów. 

 

Pan Smolarek - możemy być też sypialnią Gorzowa, ale najbliżej położona miejscowość nie ma 

połączenia z Gorzowem; nie ma nawet drogi na skróty z Rudnicy do Gorzowa. 

 

Pan Wójt – była możliwość połączenia, wybudowania drogi przez Kiełpin razem z powiatem,            

ale nie stać nas na taki wydatek. Wstępny kosztorys to około 10 000 000zł 

 

Radny Pan Peczkajtis -  proszę przejechać się przez Gminę Bogdaniec,  ile tam się zrobiło w zakresie 

dróg – wyprzedzają nas; kiedyś Gmina Krzeszyce była wiodąca, a teraz się zmieniło. 

 

Radna Pani Olszewska – przedstawiła opinię Komisji Budżetowej – komisja opowiedziała się przeciw 

wyodrębnieniu funduszu sołeckiego i  jednocześnie zapewniła, że  w 2015r. z Komisji 

przeciwalkoholowej  na sołectwo zostanie przekazana kwota 3 000zł. 

 

Pan Przewodniczący odczytał uchwałę nr XXXIII/202/2014 w sprawie nie tworzenia funduszu 

sołeckiego na 2015r., którą przyjęto  

8 głosami za, 6 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu. 
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W tym punkcie obrad radna p. Kuszka opuściła obrady.  Obrady opuścił również radny Pan Waldemar 

Smoliński – pozostało 12 radnych. 

 

Następnie  w głosowaniu tajnym wybrano LOGO „Krzeszyckiej Jesieni ” z wynikiem głosowania: 

- za projektem Nr 1 głosowało 11 radnych 

- za projektem NR 2 głosował 1 radny. 

 

Ad 6. 

Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z prac w okresie międzysesyjnym, tj. od 27.02.2014r.                  

do 31.03.2014r.: 

 

02.03.2014r. – drużyna Gimnazjum Krzeszyce brała udział w turnieju piłki nożnej halowej                  

w Altlandsbergu. 

 

04.03.2014r. – udział w spotkaniu Starostwie Powiatowym w Gorzowie Wielkopolskim na temat 

ścieżek rowerowych. Kolejna koncepcja, o której Wójt mówił na poprzedniej sesji dotyczy sieci tzw. 

Euro Velo. Ma ona przebiegać z Kostrzyna przez Witnicę, Bogdaniec, a odnogą ma być ścieżka 

Gorzów – Sulęcin przez Rudnicę. 

 

05.03.2014r. – udział w konferencji „Nowe perspektywy PROW na lata 2014-2020. Dobrą 

wiadomością jest to, że vat będzie kosztem kwalifikowanym i że część pieniędzy będzie skierowana 

na budowę dróg lokalnych. 

 

10.03.2014r. – udział w obchodach 10-lecia Zachodniej Izby Przemysłowo-Handlowej, które odbyły 

się w Słubicach. Spotkanie Wójt wykorzystał do reklamowania wśród przedsiębiorców naszej strefy 

przemysłowej Krzeszyce-Karkoszów. 

 

11.03.2014r. – spotkanie z projektantem  z biura „Wody Polskie” z Poznania, z którym ustalono 

rozwiązanie dotyczące odbioru ścieków w Rudnicy z bloków przy ul. Kolejowej. 

 

12.03.2014r. – udział w spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim na temat „Najpiękniejsza wieś w 

województwie lubuskim pod względem turystycznym i zabytków”. Zgłoszony został Kołczyn, który 

jest również wytypowany przez Ogólnopolską Sieć Wsi Zabytkowych, jako jedna z dwóch wsi w 

powiecie sulęcińskim. Drugą jest Jarnatów. 

 

12.03.2014r. – odbyło się kolejne zebranie wspólnot w Rudnicy, na którym omówiliśmy ponownie 

sprawy udziału mieszkańców  w kosztach wywozu nieczystości z nieczynnej oczyszczalni ścieków. 

Ostatecznie doszliśmy do porozumienia i mieszkańcy podpisali umowy. 

 

13.03.2014r. – spotkanie z Komendantem Wojewódzkim PSP w Gorzowie Wielkopolskim                  

p. H. Harasimowiczem, na którym Wójt omówił sposób wykorzystania przyznanych przez KG PSP      

20 tys. zł na budowę remizy w Kołczynie. 

 

14.03.2014r. – spotkanie z Prezesem Zachodniej Izby Przemysłowo-Handlowej p. Jerzym 

Korolewiczem nt. Promowania strefy Krzeszyce-Karkoszów w „Głosie Przedsiębiorców”. 

 

24.03.2014r. – narada sołtysów, której głównym tematem było funkcjonowanie  pomocy dla sołectw 

w 2014r. a także funkcjonowanie funduszu sołeckiego w 2015r. 
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26-28.03.2014r. – udział w Konwencie Wójtów i Burmistrzów Województwa Lubuskiego w Jeleniej 

Górze, na którym głównym  tematem było funkcjonowanie PROW w nowej perspektywie finansowej 

2014-2020. 

 

 

Ad 7. 

 

Radna Pani Olszewska – zwróciła się z prośbą o naprawę drogi do Dębokierza, 

- podziękowała za obcięcie gałęzi przy drodze powiatowej oraz zainteresowanie się pracowników 

Starostwa Powiatowego mostem w Kołczynie. 

 

Radny Pan Peczkajtis – zwrócił uwagę na uskok na drodze powiatowej koło p. Skryckiego                  

w Krępinach oraz na stan ścieżki rowerowej przy drodze wojewódzkiej 131 koło Kanału 

Marianowskiego. 

 

Sołtys Pan Pizuński – zaapelował o nielikwidowanie szkoły w Kołczynie, można przenieść  

przedszkole do budynku szkoły. 

 

Radny Pan Peczkajtis –  zwrócił uwagę na niski poziom wód gruntowych – należy podjąć 

odpowiednie przedsięwzięcia. 

 

Sołtys Pani Mądrzak -  wniosła, aby ustawić dodatkowe barierki przy mostach w ciągu drogi 

powiatowej w Rudnicy, 

- zwróciła uwagę na wilgoć i grzyb w sali wiejskiej w Rudnicy. 

 

Sołtys Pani Czarnogrecka – przypomniała o barierkach na moście w ciągu drogi powiatowej                

w Studzionce. 

 

Pan Wójt – złożył wniosek w sprawie wspomożenia rodziny pogorzelców ze Starościna. 

 

Radni zdecydowali, że sprawa zostanie rozpatrzona na następnej sesji. 

 

Na tym obrady zakończono. 

 

 

 

 

Protokołował: 

……………………………… 

/Tadeusz Witkowski/ 

 

 

 

 

 


